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Protokół Nr XXVIII / 20 

z XXVIII sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 30 listopada 2020 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Ropczycach – p. Grzegorz Bielatowicz. 

Czas trwania sesji: ok. 14.15 – 15.00. 

Miejsce obrad: sesja przeprowadzona z wykorzystaniem środków porozumiewania się na 

odległość - zdalny tryb obradowania, miejsce prowadzenia sesji Urząd Miejski w Ropczycach 

ul. Krisego 1, sala konferencyjna 109. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady – Otworzył 28 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach. Powitał uczestników 

sesji. Zarządził sprawdzenie kworum za pośrednictwem systemu esesja oraz poprzez głosowe 

potwierdzenie udziału w sesji przez radnych wywoływanych przez przewodniczącego Rady 

Miejskiej. Poinformował, że 20 radnych potwierdziło udział w sesji. Stwierdził, że obrady są 

prawomocne.  

Przewodniczący Rady poinformował, że obrady Rady Miejskiej w Ropczycach są 

transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk oraz nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej urzędu 

gminy. Uczestnicząc w sesji rady miejskiej wyrażacie państwo zgodę na przetwarzanie  

i upublicznianie swoich danych osobowych w myśl przepisów rozporządzenia o ochronie 

danych tzw. RODO. 

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski  w sprawie zmian do porządku obrad.  

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak – poprosił o zgodę na wprowadzenie do porządku  

dzisiejszych obrad autopoprawki do projektu 3.8. Ta autopoprawka dotyczy zmian w budżecie 

w związku z informacją którą otrzymaliśmy w przededniu dotyczącą zwiększenia subwencji 

oświatowej o 143 500 zł. To są środki przeznaczone na wypłatę dla każdego nauczyciela około 

500 zł na zakup sprzętu informatycznego.  

Przewodniczący Rady poinformował, że również do Przewodniczącego Rady wpłynął wniosek 

w sprawie zmian do porządku obrad. Treść wniosku znajduje się w esesji, który brzmi: 

Wprowadzenie pod obrady sesji do porządku obrad punktów: 3.9 Rozpatrzenie projektu 



2 

 

uchwały i głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2020 

roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2021 rok, jako punkt 3.10 rozpatrzenie projektu 

uchwały i głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wstępnej lokalizacji nowego 

przystanku komunikacyjnego, 3.11 rozpatrzenie projektu uchwały i głosowanie w sprawie 

podjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji Ropczyce, 3.12 rozpatrzenie uchwały  

i głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji Gnojnica. Te 

cztery punkty plus autopoprawka, którą zgłosił pan burmistrz.  

Wnioskowane zmiany do porządku obrad tj.: Wprowadzenie pod obrady sesji – do obrad 

porządku punktów: 3.9 Rozpatrzenie projektu uchwały i głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2020 roku w zakresie wydatków 

inwestycyjnych na 2021 rok 3.10 Rozpatrzenie projektu uchwały i głosowanie w sprawie 

podjęcia uchwały w sprawie wstępnej lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego 3.11 

Rozpatrzenie projektu uchwały i głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 

wyznaczenia aglomeracji Ropczyce 3.12 Rozpatrzenie projektu uchwały i głosowanie  

w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji Gnojnica oraz autopoprawki 

do projektu 3.8. zostały wprowadzone przy: za – 20, przeciw - 0, wstrzymujących  się – 0. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad dzisiejszej sesji został ustalony. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad.  

3. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał:  

1) Rozpatrzenie projektu uchwały i głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 

określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właściciela nieruchomości oraz warunków i trybu składania za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej.  

2) Rozpatrzenie projektu uchwały i głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 

zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących 

bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym.  

3) Rozpatrzenie projektu uchwały i głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 

określenia zasad nabywania do gminnego zasobu, nieruchomości położonych na terenie miasta 

i gminy Ropczyce, z przeznaczeniem pod drogi wewnętrzne  

4) Rozpatrzenie projektu uchwały i głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zbycia 

nieruchomości położonej w Ropczycach-Pietrzejowej, działka 1915  

5) Rozpatrzenie projektu uchwały i głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 

uchylenia Uchwały Nr XXVI/252/20 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 września 2020 

r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2020 roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 

2021 rok zmienionej Uchwałą Nr XXVII/269/20 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 13 

listopada 2020 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/252/20 Rady Miejskiej w Ropczycach 

z dnia 28 września 2020 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2020 roku w zakresie 

wydatków inwestycyjnych na 2021 rok  
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6) Rozpatrzenie projektu uchwały i głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 

zaciągnięcia zobowiązań w 2020 roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2021 rok  

7) Rozpatrzenie projektu uchwały i głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 

zaciągnięcia zobowiązań w 2020 roku w zakresie wydatków bieżących na 2021 rok  

8) Rozpatrzenie projektu uchwały i głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie: zmian 

w budżecie Gminy Ropczyce na 2020 rok 

9) Rozpatrzenie projektu uchwały i głosowanie w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2020 

roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2021 rok 

10) Rozpatrzenie projektu uchwały i głosowanie w sprawie wstępnej lokalizacji nowego 

przystanku komunikacyjnego 

11) Rozpatrzenie projektu uchwały i głosowanie w sprawie wyznaczenia aglomeracji Ropczyce 

12) Rozpatrzenie projektu uchwały i głosowanie w sprawie wyznaczenia aglomeracji Gnojnica. 

4. Sprawy różne.  

5. Zamknięcie sesji.  

 

3. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekty uchwał oznaczone od 3.1- 3.4 oraz projekt 

3.10 opiniowała Komisja ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju gospodarczego oraz 

Komisja ds. rolnictwa, ochrony środowiska i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego na 

posiedzeniu wspólnym. Poprosił o przedstawienie opinii tych komisji Przewodniczącego 

Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju gospodarczego p. Zenona Charchuta. 

Radny p. Zenon Charchut poinformował, że Komisja ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego na zdalnym wspólnym posiedzeniu z Komisją ds. rolnictwa, ochrony 

środowiska i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego w dniu 26 listopada opiniowała projekty 

uchwał na dzisiejszą 28 sesję rady miejskiej. Są to projekty o numerach 3.1, 3.2, 3.3, 3.4 i 3.10. 

Wszystkie te projekty otrzymały pozytywną opinię. Komisje również zostały poinformowane  

o przygotowywanych projektach uchwał w sprawie wyznaczenia aglomeracji Ropczyce  

i Gnojnica. Są to projekty przyjęte w dzisiejszym porządku pod numerami 3.11 i 3.12. 

Przewodniczący Rady zapytał Przewodniczącego Komisji ds. rolnictwa, ochrony środowiska  

i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego p. Bogdana Madeję czy potwierdza tą opinię.  

Pan Bogdan Madeja potwierdził ww. opinię.  

 

3.1 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości oraz 

warunków i trybu składania za pomocą środków komunikacji elektronicznej – Kierownik 

Referatu Podatków – p. Bogumił Wójciak. 

Dana uchwała ma w sobie wzór deklaracji, który korygujemy ze względu na nowelizację 

przepisów prawa. Zawiera opcje na wszystkie elektroniczne możliwości składania tych 

deklaracji. 
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Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości 

oraz warunków i trybu składania za pomocą środków komunikacji elektronicznej, przy: za – 19 

głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 1. 

 

3.2 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym - Kierownik Referatu Podatków – p. Bogumił 

Wójciak. 

To jest uchwała, która została na nas przez ustawodawcę nakazana. Wprowadzamy tą uchwałą 

ulgę w postaci 1 zł dla wszystkich, którzy będą kompostować. Złotówka tyczy się jednego 

mieszkańca danej nieruchomości. 

Radny p. Mateusz Chmura – mam pytanie do pana kierownika, czy tą deklarację będzie można 

złożyć przez cały rok, czy będzie określony termin do złożenia deklaracji o tą ulgę.  

Pan Bogumił Wójciak wyjaśnił, że deklaracja jak i ulga będzie możliwa do składania  

w dowolnym momencie i będzie naliczana bodajże od następnego miesiąca od złożenia 

deklaracji.  

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zwolnienia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym, przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

3.3 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia zasad nabywania do gminnego 

zasobu, nieruchomości położonych na terenie miasta i gminy Ropczyce, z przeznaczeniem pod 

drogi wewnętrzne – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej – p. Józef Krzych.  

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia  zgody  na  nabywanie  do  gminnego  zasobu,  

nieruchomości  położonych  na  terenie  Gminy Ropczyce, na których zlokalizowane są drogi 

wewnętrzne, w przypadku łącznego spełnienia następujących warunków: 

1) złożenia wniosku przez wszystkich właścicieli lub współwłaścicieli nieruchomości, 

2) wyrażenia zgody przez wszystkich właścicieli lub współwłaścicieli nieruchomości, na 

nieodpłatne przekazanie prawa własności,  

3) wnioskowana do przekazania nieruchomość jest wyodrębniona geodezyjnie i stanowi jedną 

lub kilka działek ewidencyjnych, oraz posiada szerokość min. 5 m,  

4) nieruchomość ma uregulowany stan prawny i jest wolna od obciążeń i zobowiązań, 
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5) droga powinna stanowić dojazd do minimum trzech działek zabudowanych budynkami 

mieszkalnymi, ze wskazaniem że w pierwszej kolejności należy załatwiać wnioski dotyczące 

dojazdu do jak największej liczby działek zabudowanych budynkami mieszkalnymi,  

6) istnieje możliwość odprowadzenia wód opadowych do istniejących rowów lub kanalizacji 

deszczowej, 

7) pod drogą nie przebiegają żadne sieci lub przyłącza infrastruktury technicznej, a w razie ich 

występowania, zostały odpowiednio zabezpieczone poprzez umieszczenie ich w rurach 

ochronnych. 

Poprosił o korektę numeracji paragrafów. Paragraf 3 powinien być 2 i paragraf 4 powinien być 

3. 

Gmina Ropczyce może nabywać z własnej inicjatywy inne nieruchomości, zajęte pod istniejące 

lub projektowane drogi wewnętrzne, jeżeli jest to uzasadnione społecznie lub gospodarczo. 

Tutaj mogą być takie sytuacje, że jest potrzeba nabycia działki, która stanowi poszerzenie 

istniejącego pasa drogowego i wówczas nie byłyby spełnione warunki określone w § 1, dlatego 

jest ten paragraf 2. 

Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego  

i wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia. 

Radny p. Kazimierz Mądro – mam takie pomocnicze pytanie bo to dotyczy budowy nowych 

dróg gminnych, to przekazanie następowałoby na majątek rozumiem urzędu miasta i gminy, 

czyli powstawałyby jak gdyby nowe drogi gminne, jeżeli dobrze rozumiem.  

Pan Józef Krzych wyjaśnił, że paragraf 1 dotyczy głównie takiej sytuacji,  gdzie właściciele 

nieruchomości dzielą działki na działki budowlane a przy tych działkach wydzielają również 

grunt pod drogę i w celu uniknięcia przekazania tej drogi na rzecz tych osób, które nabywają 

działki budowlane chcą przekazać na gminę. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie określenia zasad nabywania do gminnego 

zasobu, nieruchomości położonych na terenie miasta i gminy Ropczyce, z przeznaczeniem pod 

drogi wewnętrzne, przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

3.4 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zbycia 

nieruchomości położonej w Ropczycach-Pietrzejowej, działka 1915 - Kierownik Referatu 

Gospodarki Przestrzennej – p. Józef Krzych. 

Projekt dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej w operacie ewidencji gruntów Ropczyce-Pietrzejowa, jako działka 

nr 1915 o powierzchni 0,2073 ha, objętej księgą wieczystą nr 24015/2. Przedmiotowa 

nieruchomość położona jest za torami PKP, nie jest objęta planem miejscowym. Jest osoba,  

która jest zainteresowana jej nabyciem na cele inwestycyjne.  

Radny p. Kazimierz Mądro – mam pytanie w związku z tym bo nie wiem czy to jest działka 

jako nieruchomość, czy działka rolna bo wtedy jest inna cena i czy będzie to sprzedaż w ramach 

przetargu czy z wolnej ręki.  
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Pan Józef Krzych wyjaśnił, że będzie to sprzedaż w przetargu, jest to nawet zapisane w § 1. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej  

w Ropczycach-Pietrzejowej, działka 1915, przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących 

się - 0. 

 

3.5 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXVI/252/20 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 września 2020 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2020 

roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2021 rok zmienionej Uchwałą Nr XXVII/269/20 

Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 13 listopada 2020 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XXVI/252/20 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 września 2020 r. w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązań w 2020 roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2021 rok – Skarbnik Gminy 

– p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy uchylenia  uchwały 252 z 28 września zmienionej również uchwałą 

269 z 13 listopada. Uchyla się te dwie uchwały dotyczące zaciągnięcia zobowiązań w 2020 

roku na zadanie pod nazwą Przebudowa ul. Zielonej w Ropczycach poprzez budowę chodnika 

dla pieszych. Uchyla się tą uchwałę z powodów takich, że po przeprowadzeniu postępowania 

przetargowego umowa przez wykonawcę nie została podpisana i kwoty ulegają zmniejszeniu. 

Żeby tych poszczególnych pozycji nie mieszać uchylamy tą uchwałę i podejmiemy za chwilę 

nową.  

Radny p. Andrzej Rachwał – nie wiem czy dobrze zrozumiałem, ta uchwała nie została 

podpisana ale chodnik będzie robiony. Ktoś podpisał inny? 

Pani Beata Malec – tak, w następnej uchwale będzie kwota właściwa podjęta przez firmę, która 

była druga w kolejności w postępowaniu przetargowym. 

Radny p. Andrzej Rachwał – mam pytanie czy termin realizacji wtedy się zmieni czy jest tak 

jak było przewidziane do końca maja.  

Pani Beata Malec wyjaśniła, że termin nie ulega zmianie. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXVI/252/20 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 września 2020 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2020 

roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2021 rok zmienionej Uchwałą Nr XXVII/269/20 

Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 13 listopada 2020 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XXVI/252/20 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 września 2020 r. w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązań w 2020 roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2021 rok, przy: za – 20 

głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

3.6 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2020 roku  

w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2021 rok - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 
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Projekt dotyczy zaciągnięcia zobowiązań w 2020 roku w zakresie wydatków inwestycyjnych. 

Projekt dotyczy zadania odnośnie którego wcześniej uchylona była uchwała w związku ze 

zmianami kwot. Ostatecznie Przebudowa ul. Zielonej w Ropczycach będzie kosztować kwotę 

722 660,83 zł. W stosunku do pierwszej złożonej oferty druga oferta jest wyższa o 25 963,88 

zł, w związku z tym ta uchwała reguluje całkowicie wartości poszczególne na tym zadaniu ze 

źródłem pokrycia tych zobowiązań, jako Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych 4141 281,04 

zł oraz dochody własne z tytułu podatku od nieruchomości osób prawnych i osób fizycznych 

308 379,79 zł. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2020 roku  

w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2021 rok, przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

3.7 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2020 roku  

w zakresie wydatków bieżących na 2021 rok - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zaciągnięcia zobowiązań w 2020 roku w zakresie wydatków bieżących na 

2021. Projekt dotyczy realizacji zadania odbieranie, transport i zagospodarowanie odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Ropczyce w 2021 

roku. Źródłem pokrycia tych zobowiązań będą dochody własne gminy z tytułu wpływów  

z opłaty za gospodarowanie odpadów komunalnych. Projekt uchwały upoważnia burmistrza do 

zaciągnięcia takiego zobowiązania. W związku z rozstrzygnięciem postępowania 

przetargowego na okres całego 2021 roku i koniecznością podpisania w 2020 roku, aby mógł 

być realizowany odbiór już od 1 stycznia konieczne jest podjęcie takiej uchwały. 

Radny p. Henryk Kędziora – chciałbym pewnego wytłumaczenia bo studiując projekt ustawy 

budżetowej na 2021 tam mamy zapisane środki większe w granicach 6 000 000 zł na ten cel. 

Jak to jest, że tu podejmujemy, że to będzie wynosiło 4 410 000 zł a tamto mamy zapisane. Czy 

coś się zmieniło, czy poszło w dół, czy transport, odbiór, utylizacja tych odpadów zmniejszyła 

się  kwota, prosiłbym o sprecyzowanie tego. 

Radny p. Michał Przystaś – mam pytanie do pana burmistrza, widząc kwotę przetargu jaka 

będzie potrzebna do odbioru tych odpadów komunalnych zapewne pan burmistrz przewiduje  

i wie jaką kwotę będzie chciał zaproponować na kolejnej sesji w kwestii odbioru stawek za 

śmieci. Chciałbym uzyskać informację czy taka propozycja już jest wiadoma czy te śmieci będą 

droższe czy tańsze czy będzie stawka bez zmian. Byłbym wdzięczny za informację.  

Pani Beata Malec – jeżeli chodzi o kwotę zawartą w projekcie budżetu na 2021 rok, jest to 

kwota ponad 5 600 000 zł. Jest to wskazanie kwoty jako całościowy system zbierania odpadów 

na który składa się szereg różnych wydatków począwszy od obsługi administracyjnej, obsługi 

PSZOK-u, zakup naklejek, wyprodukowanie czy pochodne administracyjne tego systemu.  
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Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - uważam, że ceny dotyczące opłaty za odbiór  

i przetwarzanie odpadów na terenie miasta i gminy Ropczyce na 2021 rok zostaną utrzymane 

w bieżących stawkach. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązań w 2020 roku w zakresie wydatków bieżących na 2021 rok, przy: za – 20 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

3.8 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2020 

rok - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2020 rok. Łącznie  

z autopoprawką, która została państwu przedstawiona w projekcie uchwały wprowadza się 

dochody w kwocie 143 500 zł. Są to dodatkowe dochody jako zwiększenie środków zgodnie  

z rozporządzeniem Ministra Edukacji i Nauki na jednorazowe dofinansowanie zakupu usług 

dostępu do internetu, sprzętu przydatnego w prowadzeniu zajęć realizowanych  

z wykorzystaniem metod i technik kształcenia na odległość lub innego sposobu realizacji tych 

zajęć. Wprowadza się te zapisy w tabeli nr 1 według klasyfikacji zwiększającą subwencję 

ogólną oświatową. Tabela nr 2 przedstawia klasyfikację według wydatków, które zostaną 

wprowadzone w związku ze zwiększeniem kwoty na realizację tego przedsięwzięcia.  

W  związku z tym w projekcie uchwały przesuwają się poszczególne numeracje tabel. 

Wprowadza się tabelę 1 i 2 w związku z wprowadzonymi dochodami a tabela nr 3 poprzednio 

tabela nr 1 dokonuje przeniesienia planowanych wydatków budżetowych w kwocie 30 850 zł. 

Są to przede wszystkim przesunięcia dotyczące realizacji zadań przez Miejsko-Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej w związku z poszczególnymi zadaniami również takimi, które 

szczególna sytuacja pandemiczna wywołała - potrzebę zakupu czy przesunięcia 

poszczególnych zadań i zadania dotyczące zespołu oświaty również przesunięcia według 

poszczególnych placówek oświatowych. Również jest tutaj przesunięcie kwoty 3 550 zł  

w związku z wprowadzonymi oszczędnościami na urzędzie miejskim, w związku  

z działalnością związaną z pandemią, zostały środki przyoszczędzone a konieczne do 

przekierowania na wydatki związane właśnie z pandemią.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 

2020 rok, przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

3.9 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2020 roku  

w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2021 rok – Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

W projekcie tym postanawia się zabezpieczyć w 2021 roku kwotę 49 tys. 200 na realizację 

zadania: Rewitalizacja ulicy Kazimierza Wielkiego, ulicy Krakowskiej oraz ulicy 

Grunwaldzkiej w Ropczycach. W źródłem pokrycia tych zobowiązań będą dochody własne  

z tytułu podatku od nieruchomości osób fizycznych i osób prawnych. Projekt tej uchwały  
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wynika z potrzeby sytuacji związanej z covid, gdyż projektant zadania, na które była podpisana 

umowa w lutym, z racji przedłużenia różnych terminów nie jest w stanie złożyć i przedłożyć 

tego projektu, więc aby takie zadanie mogło być kontynuowane 2021 roku konieczne jest 

sporządzenie aneksu na przedłużenie terminu.  

Radny p. Henryk Kędziora - Chciałbym do tego pytanie zadać. W związku z tym że chodzi  

o rewitalizację Krakowskiej i Króla Kazimierza i Grunwaldzkiej mnie w szczególności chodzi 

o ulicę Krakowską, czy jest w ramach tych środków chociaż one są nieduże przewidywana 

budowa chodnika od Grandi pod Jubilatkę po stronie tu gdzie jest postój taksówek. Bo to już 

się toczy od już co najmniej dwie kadencje. Czy jest możliwość żeby się dogadać  

z właścicielem tej nieruchomości?  

Burmistrz p. Bolesław Bujak - Panie radny to są tylko środki, które zabezpieczają wykonanie 

projektu technicznego i pozwalają uzyskać pozwolenie na budowę. Natomiast wniosek, który 

pan złożył będziemy dyskutować z projektantem czy są takie możliwości.  

Radny p. Henryk Kędziora – Dziękuję. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2020 roku  

w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2021 rok, przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0.  

 

3.10 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wstępnej lokalizacji nowego przystanku 

komunikacyjnego  – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Dróg i Gospodarki 

Mieszkaniowej p. Arkadiusz Bęben. 

Projekt uchwały dotyczy wstępnej lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego  

w miejscowości Mała na Przysiółku Kociomyśl dla grupy kilkunastu osób.  

Radny p. Mateusz Chmura - Chciałbym kolegów radnych prosić o poparcie tego projektu, bo  

ten przystanek dla tych kilkunastu osób – młodzieży, skróciłby niecałe 2 kilometry jak 

mierzyłem czyli to jest kawał drogi dla za niektórych żeby to przejść, na przykład zimą. 

Naprawdę dziękuję.  

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie wstępnej lokalizacji nowego przystanku 

komunikacyjnego, przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  

 

3.11 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji Ropczyce  – 

Zastępca Burmistrza Ropczyc p. Marek Misiura. 

Projekt uchwały 3.11 w sprawie wyznaczenia aglomeracji Ropczyce i projekt uchwały 3.12, 

dotyczy podobnej sprawy przy czym tutaj mamy do czynienia z aglomeracją Gnojnica. Te dwa 

projekty zostały wprowadzone do dzisiejszego porządku obrad tak jak państwu wyjaśniliśmy 

na komisjach. Ma to związek z tym że obie uchwały wymagały opinii dwóch instytucji: Wód 

Polskich i Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, te opinie wpłynęły do nas z pewnym 

opóźnieniem, jedna opinia wpłynęła w piątek, trzy opinie wpłynęły w dniu dzisiejszym. 
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Skrótowo. Obecnie na terenie gminy Ropczyce funkcjonują dwie aglomeracje. Są to 

aglomeracje Ropczyce - Paszczyna i ta aglomeracja została uchwalona uchwałą Samorządu 

Województwa Podkarpackiego 31 marca 2014 roku i druga aglomeracja Gnojnica uchwalona 

uchwałą Samorządu Województwa Podkarpackiego w dniu 25 stycznia 2016 roku. Zgodnie  

z przepisami prawa wodnego aglomeracje, które były wyznaczone aktami prawa miejscowego 

przed 2018 rokiem mogą funkcjonować tylko do końca grudnia roku bieżącego. W związku  

z tym nałożono na samorządy obowiązek dokonania przeglądu aglomeracji i zweryfikowania 

czy spełniają one warunki zgodnie z obecnym stanem prawnym, w tym czy są zgodne  

z dyrektywą unijną tak zwaną dyrektywą ściekową. Wywiązując się z tego obowiązku 

przystąpiliśmy do przeglądu granic tych naszych aglomeracji. To zadanie zleciliśmy też  

w firmie Greenlynx z Tarnobrzega, z tą firmą współpracowaliśmy przygotowując projekty tych 

uchwał i projekty tych nowych dwóch aglomeracji. Obecnie to tutaj państwu przedstawiamy  

w formie uchwały do zaakceptowania. Jak państwo widzicie te aglomeracje się bardzo mocno 

nie zmieniają. Opinie odpowiednich organów zostały uzyskane i tak dla tej uchwały którą, za 

którą za chwilę państwo będziecie głosować - 3.11 wpłynęła opinia Dyrektora Zarządu Zlewni  

w Jaśle Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie w dniu 27.11. jest to opinia 

pozytywna. Ta opinia została Państwu przekazana. I w dniu dzisiejszym wpłynęła opinia 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Rzeszowie, również opinia pozytywna. I od 

razu może do drugiej uchwały też taka informacja, że opinie tych obu organów wpłynęły  

w dniu dzisiejszym czyli 30 listopada, są to opinie pozytywne do uchwał w sprawie 

wyznaczenia aglomeracji Gnojnica. To tak w skrócie. Państwo macie do swojego wglądu te 

uchwały, są tam części opisowe do uchwał, w których te aglomeracje Państwu zostały 

przedstawione. Załącznik numer 2 przedstawia w układzie graficznym granice obu aglomeracji. 

Gdyby były jakieś dodatkowe pytania to będziemy odpowiadać.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie wyznaczenia aglomeracji Ropczyce, przy: 

za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  

 

3.12 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji Gnojnica.  

Przewodniczący Rady – powiedział, że pan Burmistrz już projekt przedstawił.  

Zastępca Burmistrza Ropczyc p. Marek Misiura - Ja dodam jeszcze, bo tutaj warto też  

w uzupełnieniu o tym wspomnieć, że nieuchwalenie tych nowych aglomeracji wiązałoby się  

z pewnymi konsekwencjami dla samorządu i tutaj takie trzy główne się nasuwają problemy, 

które mogą się pojawić jeżeli tych aglomeracji w tym roku nie ustalimy. Pierwszy taki 

ewidentny problem dotyczyłby ewentualnych kar, które może nakładać Komisja Europejska na 

kraj członkowski. Kraj członkowski może te kosztem tych kar obciążać samorządy, które nie 

wywiązały się z tego obowiązku. Kolejny problem, który też u siebie żeśmy zidentyfikowali to 

oczywiście problem dotyczący rozliczenia projektów realizowanych z dofinansowaniem ze 

środków unijnych w aglomeracjach. Tutaj takim projektem na pewno byłby projekt 

realizowany przez nasze Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych dotyczący przebudowy 
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oczyszczalni ścieków. I trzeci problem, który tutaj też nam sygnalizują przedstawiciele Wód 

Polskich bez zatwierdzenia tych aglomeracji nie ma możliwości ustalania, zatwierdzania przez 

Wody Polskie nowych taryf na wodę i ścieki.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie wyznaczenia aglomeracji Gnojnica, przy: 

za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  

 

4. 

Informacje przekazane przez Przewodniczącego Rady: 

W informatorze E-sesja został przekazany Radzie projekt budżetu gminy Ropczyce na 2021 

rok. Zgodnie z trybem pracy nad projektem uchwały budżetowej rozpocznie się opiniowanie 

projektu przez komisje Rady. Po sesji która miała miejsce 13 listopada bieżącego roku  

w płynęła informacja od pana Burmistrza, że wystosował on pismo do Generalnej Dyrekcji 

Dróg Krajowych i Autostrad z wnioskiem o dokonanie zmian w funkcjonowaniu sygnalizacji 

świetlnej na ulicy 3-go Maja.  

Sprawy różne zgłoszone przez radnych: 

Radny p. Dariusz Mormol - Panie burmistrzu zwracam się z wielką prośbą w imieniu 

mieszkańców, rodziców dzieci oraz osób niepełnosprawnych o wykonanie projektu zjazdu,  

a następnie tego zjazdu dla wózków inwalidzkich, dziecięcych oraz rowerów. Zjazd ten jeżeli 

to możliwe bardzo proszę wykonać przy ulicy Iwaszkiewicza niedaleko budynku 

wielorodzinnego nr 10 na ulicy Stefana Żeromskiego. Chciałbym tutaj dodać że schody już są, 

brakuje tylko tego zjazdu na wózki i rowery. No i jeszcze ważna sprawa że każdy ten nowy 

element zainstalowany czy wybudowany infrastruktury w postaci zjazdów,  na wózki i rowery 

ułatwi codzienne funkcjonowanie mieszkańców na osiedlu Świętej Barbary. Jeszcze raz bardzo 

dziękuję i bardzo proszę o przychylenie się do mojej prośby.  

 

5. 

Przewodniczący Rady zamknął 28 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

 

Protokolanci:  

Elżbieta Klimek inspektor w Biurze Rady Miejskiej,  

Bernadeta Cholewa inspektor w Biurze Rady Miejskiej 
 

 

 

 


